
MÉI BEWEEGEN.
MÉI NO.

MÉI JONGLËNSTER
- ZESUMME MAT IECH

Notre programme électoral pour 2023 - 2029
Eise Walprogramm fir 2023-2029

VERSÃO EM PORTUGUÊS

ENGLISH VERSION 



LÉIF WIELERINNEN A WIELERJONGLËNSTER 
FIT MAACHE FIR 
D’ZUKUNFT 
– MAT DER CSV!

Fräiheet an Toleranz, Solidaritéit a Gerecht-
egkeet, Nohaltegkeet a Verantwortung si 
Grondwäerter, déi eis als CSV Jonglënster 
orientéieren. De Mënsch steet fir eis am Mëttel-
punkt. Duerfir engagéiere mir eis fir all Bier-
ger a besonnesch fir eis jonk Leit, eis Famillen, 
eis Senioren an all déi Mënschen, déi eis Hëllef 
brauchen.

Gutt Infrastrukture fir eis Schoul a fir d’Kan-
nerbetreiung gëllt et mat allen Acteure weider 
ze entwéckelen. Hei ass et fir eis wichteg, datt 
all Famill d’Méiglechkeet kritt hire Liewens-
modell fräi a flexibel ze gestalten. Zousätzlech 
wëlle mir d’Fräizäitangebot fir Sport a Kultur 
ausbauen.

Ëmwelt- a Klimaschutz, souwéi déi ener-
geetesch an digital Transformatioune sinn eng 
generatiounsiwwergräifend Erausfuerderung 
an eng Prioritéit fir d’CSV Jonglënster.

Eis Veräiner a Clibb sinn d’Réckgrat vun 
enger lieweger Gesellschaft. Si wëlle mir ganz 
besonnesch ënnerstëtzen. Och de Benevolat a 
lokal Initiativë solle verstäerkt ënnerstëtzt ginn.

Mir musse méi bezuelbaren- a sozia-
le Wunnengsraum schafen an eis Dierfer 
a Quartiere méi nohalteg, Vëlo-gerecht a 
sécher gestalten. Mir engagéieren eis fir déi 
grouss Plaz op der Busgare am Zentrum vu 
Jonglënster an e liewegen a begréngte Square 
mat Caféen, Restauranten an Terrassen ëmze-
gestalten. E Biergergrupp soll der Gemeng 
hëllefe fir 3 nei ëffentlech gréng Park-
anlagen mateneen ënnert dem Motto „Les 
Jardins de Junglinster” ze verbannen.

An eisen 12 Uertschafte soll d’Liewens-
qualitéit bestänneg verbessert ginn. Dofir 
wëlle mir verstäerkt investéieren a Verkéiers-
berouegung, Héichwaasserschutz, nei Trëppel-
weeër, Spillplazen an aluedend Duerfplaze mat 
effizienter Infrastruktur.

Interesséiert Biergerinnen a Bierger 
kréie méi oft d’Geleeënheet a Gemengekommis-
siounen an u Projete matzeschaffen. Esou entsti 
sënnvoll an innovativ Léisunge fir eis alleguer.

Mir brauchen ausserdeem eng dynamesch 
Wirtschaft, déi alle Bierger flott Produkter a 
Servicer kann ubidden. De Mëttelstand an den 
Tourismus wëlle mir geziilt an eiser Gemeng 
fërderen. Mir ënnerstëtzen d’Kreeslafwirtschaft 
a lokal Produzenten.

Zousätzlech dozou setze mir eis a fir eng 
besser Gesondheetsversuergung mat enger 
zweeter Apdikt an neie spezialiséierten 
Dokteren.

All dat brauch eng verbessert Kommunikati-
oun a gutt opgestallte Gemengeservicer. 
Dat si si och! Mir wëllen hinnen och weider déi 
richteg Ressourcen zur Verfügung stellen, déi 
si brauche fir dem Bierger e gudden Service ze 
bidden.

All eis Kandidate brénge villfälteg Kompe-
tenzen, Erfahrungen an Iddeeë mat. 
A villen Aarbechtsgruppen an am Austausch 
mat de Bierger hu mir e gudde Programm fir 
Jonglënster erstallt. Entdeckt den Detail op 
deenen nächste Säiten oder och digital op 
eisem neien Internet-Site.

Villes ass an deene leschte 6 Joren ënnert der 
Féierung vun eisem CSV-Buergermeeschter 
Romain Reitz an eiser CSV-Schäffe 
Françoise Hetto-Gaasch geschafft a ge-
leescht ginn. Si hunn och dofir gesuergt datt 
déi nächst Generatioun vun CSV-Membere prett 
ass fir zu Jonglënster d’Relève ze huelen. Merci 
Françoise a Romain!

Als agespillten Team si mir, an hirem Sënn, 
motivéiert a bereet weider Verantwortung ze 
iwwerhuelen a mat neien Akzenter eis Gemeng 
ze moderniséieren an op d’Zukunft virzeberee-
den zum Wuel vun alle Bierger.

Duerfir schenkt eis den 11. Juni Äert Vertrauen 
- CSV Lëscht 4!

Raphaël Schmitz
Schäffen an CSV Spëtzekandidat

 SCHMITZ
RAPHAËL

Fir méi Zesummenhalt, 
sozialen Ausgläich, 
nohalteg Entwécklung 
a Liewensqualitéit!
Pour plus de cohésion, 
d‘équilibre social, de 
durabilité et de 
qualité de vie!

 / 2  / 3



MÉI NO. MÉI BEWEEGEN.
MÉI JONGLËNSTER - ZESUMME MAT IECH

Raphaël SCHMITZ, 49 ans
Ergothérapeute, Échevin, Godbrange

Karina ABDELKADER, 
Employée de Banque,

Junglinster

Gilles EMERINGER, 
43 ans, Ingénieur,

Gonderange

Fabrice MOUSEL, 
43 ans, Assistant social,

Junglinster

Mich WEBER, 
22 ans, Etudiant,

Junglinster

Colette 
MARMANN-SANTANA, 

51 ans, Employée adminis-
trative, Godbrange

Dr. Marie Louise 
UWIZEYE ERNZEN, 
34 ans, Ingénieure, 

Junglinster

Mireille 
HINKEL-TADASZAK , 
54 ans, Conseillière 

socio-familiale,Graulinster

Philippe TRIERWEILER, 
44 ans, Instituteur, 

Conseiller communal,
Junglinster

Carole FRANK, 
50 ans, Infirmière,

Junglinster

Gilles SCHLESSER, 
55 ans, Economiste,

Altlinster

Tom WEBER, 
41 ans, Juriste, 

Conseiller communal,
Eschweiler

Chères électrices, chers électeurs,

Liberté et tolérance, solidarité et justice, dura-
bilité et responsabilité sont les valeurs fon-
damentales qui nous guident au sein du CSV 
de Junglinster. L’homme est au centre de nos 
préoccupations. C’est la raison pour laquelle, 
nous nous engageons auprès de tous les cito-
yens, particulièrement auprès de nos jeunes, 
de nos familles, de nos seniors et de toutes les 
personnes qui ont besoin de soutien.

De bonnes infrastructures pour nos 
écoles et nos structures d’accueil doi-
vent être développées davantage avec tous les 
acteurs de la vie sociale. Il est important que 
chaque famille ait la possibilité de façonner li-
brement et de manière flexible son style de vie. 
De plus, nous voulons élargir l’offre de loisirs 
pour le sport et la culture.

La protection de l’environnement et du 
climat, ainsi que les transformations énergéti-
ques et numériques sont un défi générationnel 
et une priorité pour le CSV Junglinster.

Nos associations et clubs sont l’épine 
dorsale d’une société dynamique. Nous voulons 
particulièrement les soutenir en plus du volon-
tariat et de toutes les initiatives locales.

Nous devons créer plus de logements ab-
ordables et sociaux et rendre nos villages 
et nos quartiers plus durables, plus sécurisés et 
mieux adaptés aux vélos. Nous nous enga-
geons à transformer la place de la gare routière 
au centre de Junglinster en une place vivante et 
plus verte avec des cafés, restaurants et des ter-
rasses. Un groupe de citoyens devrait supporter 
la commune à mieux connecter nos 3 nouveaux 
espaces verts publics entre eux sous la 
devise des „Jardins de Junglinster“.

La qualité de vie dans nos 12 villages doit 
être constamment améliorée. C’est la raison 
pour laquelle, nous voulons investir davantage 
dans l’apaisement de la circulation, la protecti-
on contre les inondations, de nouveaux trot-
toirs, des terrains de jeux et de nouvelles places 
de village avec des infrastructures efficaces.

Les citoyens et citoyennes intéressés 
auront la possibilité de participer plus souvent 
dans les commissions consultatives, de même 
que et dans le cadre de projets communaux. 
Ainsi, des solutions innovantes peuvent être 
créées pour nous tous.

Nous avons besoin d’une économie dyna-
mique, capable d’offrir à tous les citoyens des 
produits et des services de qualité. Nous voulons 
promouvoir la classe moyenne et le tourisme 
dans notre commune de manière ciblée. Nous 
soutenons l’économie circulaire et les produc-
teurs locaux.

De plus, nous nous engageons pour de meil-
leurs services de santé avec l’engagement 
d’exiger l’installation d’une deuxième phar-
macie et l’installation de nouveaux médecins 
spécialistes.

Tout cela nécessite une meilleure communica-
tion et des services municipaux bien établis et 
organisés, ce qui est déjà le cas. Nous voulons 
continuer à leur donner les ressources néces-
saires dont ils ont besoin pour fournir un bon 
service à nos habitants.

Tous nos candidats apportent des compéten-
ces diverses, des expériences et beaucoup 
d’idées. Dans de nombreux groupes de travail 
et en échange avec les citoyens intéressés, nous 
avons mis en place un bon programme pour 
la commune de Junglinster. Vous pourrez en 
découvrir le détail sur les pages suivantes, ainsi 
que sur notre nouveau site internet.

Beaucoup a été réalisé et atteint au cours des 
6 dernières années sous la direction de notre 
bourgmestre CSV Romain Reitz et notre ancien 
échevin Françoise Hetto-Gaasch. Ils ont égale-
ment veillé à ce que la prochaine génération 
des membres du CSV soit prête pour prendre 
la relève à Junglinster. Merci Françoise, merci 
Romain !

Comme équipe bien rodée, nous sommes, dans 
leur esprit, motivés et prêts à continuer à assu-
mer la responsabilité politique et à moderni-
ser notre commune avec des nouveaux accents 
pour préparer celle-ci à l’avenir, pour le bien 
de tous les citoyennes et citoyens.

C’est la raison pour laquelle : le 11 juin, accor-
dez-nous votre confiance – CSV Liste 4 !

Raphaël Schmitz
Echevin et tête de liste du CSV

Jean BODEN, 61 ans
Comptable – retraité,

Gonderange
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• Mir wëllen dofir suergen, dass ons Schoul-
gebaier, Betreiungsstrukturen a 
Sportinfrastrukturen regelméisseg dem 
Wuesstem vun onser Gemeng ugepasst 
ginn. 

• D’Maison Relais “     an der Lou-
pescht” zu Jonglënster fir 380 Kanner 
aus de Cycle 1&2 soll fäerdeg gebaut ginn. 
Den Ausbau vum Jean-Pierre Welter Gebai 
mat 10 weidere Klassesäll, deen am Sum-
mer 2023 ufänkt, wäert dofir suergen, dass 
och an der Grondschoul zu Jonglëns-
ter genuch Plaz fir déi zukünfteg Entwé-
cklung ass. Och d’Aarbechte fir d’Natur-
crèche fir 100 Kanner an d’Musekschoul 
fir 500 Schüler, déi um Site “Op Fréinen” 
gebaut ginn, fänken deemnächst un.  

• Zousätzlech soll zu Buerglënster      de 
Bau vum neie Schoul-Campus mat Sports-
hal, aktuell an der Planung, zäitno ëmgesat 
ginn. Fir d’CSV Jonglënster gëllt et sécher 
ze stellen, datt hei esou mann wéi méige-
lech Nuisance fir d’Awunner entstinn. 

• Zu Gonnereng soll de Schoul-Campus an 
den nächste Joren och moderniséiert an 
ausgebaut ginn. 

• Fir eis muss de séchere Schoulwee aus-
gebaut ginn an nei Offere solle geschaaft 
ginn, besonnesch am Beräich vun der  
“Mobilité douce”. Esou setze mir eis fir 
ee weideren Ausbau vum “Pedibus”      
an deene verschiddenen Uertschaften an. 
Donieft soll och d’Afféiere vun engem “Vë-
lobus” gepréift ginn. Bei de Schoule musse 
méi Stellplazen a Vëloporte virgesi ginn. 

• Liesen a sech weiderbilde si wichteg, dofir 
setze mir eis fir eng modern Mediathéik 
zu Jonglënster an, wou déi aktuell Ge-
menge-Bibliothéik zesumme mat weidere 
Medie fir all d’Awunner aus der Gemeng 
besser zougänglech gemaach ginn. Dëst 
wier fir eis och eng gutt Geleeënheet fir 
d’Schoulbibliothéik vu Jonglënster mat ze 
integréieren an esou eng besser Offer fir 
Grouss a Kleng ze schafen. Hei wëlle mir 
och ee “Lënster Studyroom”      schafen, 
wou d’Schüler a Studente léiere kënnen. 

• Mir wëllen, dass weiderhinn eng gratis 
Hausaufgabenhëllef ugebuede gëtt. 

• Mir ënnerstëtzen de Projet vum Famillje-
ministère vun enger zentraler Ulafstell zur 
“Eltereberodung” bei eis an der Gemeng. 

• Mir si fir d’Erweiderung vun der LASEP- 
Offer, déi aktuell mam Cycle 1 zu Jong-
lënster ugefaangen huet, op déi aner Cycle 
vun der Grondschoul fir esou d’Beweegung 
vun de Kanner ze fërderen.  

• Spillplaze     sinn ee wichtege Faktor fir 
d’Entwécklung vun de Kanner an déi sozial 
Kontakter. Mir setzen eis dofir an, dass 
an all Uertschaft souwéi an all gréisserem 
Lotissement flott, modern a sécher Spill-
plazen entstinn. Bestoend Spillplaze musse 
reegelméisseg kontrolléiert a wann néideg 
moderniséiert ginn. 

• Nous voulons nous assurer que nos bâti-
ments scolaires et nos structures 
d’accueil soient régulièrement adaptés à la 
croissance de notre commune.  

• La Maison Relais « an der Loupescht » 
à Junglinster pouvant accueillir 380 enfants 
du Cycle 1 & 2 est en cours de construction. 
L’agrandissement du bâtiment  
Jean-Pierre Welter, qui débutera l’été 
2023 pour 10 salles de classe supplémen-
taires, garantira également suffisamment 
d’espace dans l’école fondamentale de Jung-
linster pour un développement futur. Les 
travaux de la crèche communale en pleine 
nature (« Naturcrèche ») pour 100 enfants 
et de la nouvelle école de musique pour 
500 élèves, qui seront construits sur le site 
„Op Fréinen“, vont bientôt démarrer.  

• De plus, à Bourglinster     , la construction 
du nouveau campus scolaire avec une 
salle de sport, actuellement en projet, va être 
rapidement lancée. Pour le CSV Junglinster, 
il est important de veiller à ce qu’il y ait le 
moins de nuisances possible pour les river-
ains. 

• À Gonderange, le campus de l’école sera 
également modernisé et agrandi dans les 
années à venir. 

• Pour nous, la sécurité sur le chemin de 
l’école doit être développée et de nouvelles 
offres doivent être créées, notamment dans 
le domaine de la « mobilité douce ». C’est 
ainsi que nous nous engageons pour une 
nouvelle expansion du „Pedibus“      dans 
les différentes localités. De plus, le sujet du 
« vélobus » doit également être considéré. 
Dans les écoles, il faudra prévoir plus de pla-
ces de stationnement et de support vélos. 

• La lecture et s’instruire sont importants, c‘est 
la raison pour laquelle nous nous engageons 
pour une médiathèque moderne à Junglins-
ter, où la bibliothèque municipale actuelle et 
d’autres médias pourront être accessibles à tous 
les habitants de la commune. Ce serait égale-
ment une bonne occasion pour nous d’intégrer 
la bibliothèque scolaire de Junglinster et de 
créer ainsi une meilleure offre pour les adultes 
et les enfants. Dans cette médiathèque, nous 
voulons également créer une salle d’étude (« 
Lënster Studyroom »)      où les élèves et les 
étudiants pourront étudier. 

• Nous voulons qu’une aide aux devoirs gra-
tuite continue d‘être proposée. 

• Nous soutenons la mise en place dans notre 
commune du projet de la « Eltereberodung » 
(conseil aux parents) du Ministère de la Fa-
mille.  

• Nous sommes favorables à l’élargissement de 
l’offre de la LASEP (Ligue des Associations 
Sportives de l’Enseignement Fondamental), qui 
débute actuellement avec le cycle 1 à Junglins-
ter, aux autres cycles de l’école élémentaire afin 
de favoriser la mobilité des enfants.  

• Les aires de jeux      sont un facteur import-
ant pour le développement et les contacts soci-
aux des enfants. Nous nous engageons à créer 
des aires de jeux agréables, modernes et sûres 
dans chaque localité ainsi que dans chaque 
lotissement plus grand. Les aires de jeux exis-
tantes doivent être contrôlées régulièrement et 
modernisées si nécessaire.

1. PLUS POUR LES ÉCOLES ET LES FAMILLES1. MÉI FIR SCHOUL A FAMILL
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• D’Wichtegkeet vum Jugendhaus ass eis 
bewosst. Mir wëlle mat allen implizéierten 
Acteuren eng “Jugendkonferenz” organi-
séieren, fir ze kucke wat verbessert ka ginn, 
respektiv wat an Zukunft komme soll. 

• Donieft setze mir eis fir ee Jugend-Beop-
traagten an, deen am Kontakt mat der 
Maison Relais, dem Jugendhaus, de Veräi-
ner an dem Lënster Lycée steet. Dëse soll 
kloer Missiounen um Terrain hunn an de 
Lien tëscht de Jugendlechen, den Erwues-
senen an den Institutioune maachen an den 
direkte Uspriechpartner fir Jonker an hir 
spezifesch Besoine sinn (“Streetworker”). 

• Fir scho bei deene ganz Jonken d’Demo-
kratieverständnis ze stäerken, wëlle mir 
dass an eiser Gemeng erëm ee Kanner-
Gemengerot      entsteet. Dëse soll vun 
der Jugendkommissioun, dem Jugend 
Beoptraagten an Zesummenaarbecht mam 
Zenter fir politesch Bildung opgesat ginn. 
Mëttelfristeg soll hei ee Jugend-Gemen-
gerot entstoen, deen a reegelméissegem 
Austausch mam Gemengerot steet. 

• Op Basis vun de Resultater vun der Jugend-
konferenz, sollen de Jugend-Beoptraagten 
an d’Jugendkommissioun ee Jugendkom-
munalplang ausschaffen. 

• An eisen Ae sollen déi Jonk fir hir erreechte 
Resultater belount ginn. Dofir setze mir eis 
dofir an, dass all schouleschen oder 
professionellen Ofschloss vun der Ge-
meng eng finanziell Unerkennung kritt. 

• Well dëst eng eemoleg Geleeënheet ass, fir 
déi Jonk Europa besser kennen ze léieren, 
wëlle mir sozial gestaffelt finanziell Ureizer 
schafen, fir dass all Jugendlechen d’Chan-
ce kann hunn een Interrailticket      ze 
benotzen. 

• Mir wëllen ee Lokal fir den neie Club des 
Jeunes schafen an an der Géigend vum 
Lënster Lycée soll ee Pumptrack 
entstoen. 

• Mir setzen eis dofir an, dass qualitativ 
Jugendaarbecht verstäerkt honoréiert 
gëtt a wëllen eng deementspriechend Adap-
tatioun vum Subsidieschlëssel fir d’Veräiner. 

• Fir eng besser Koordinatioun vun de Mani-
festatioune vun de Veräiner, de verschidde-
ne Kommissiounen an der Gemeng muss fir 
eis de Manifestatiounskalenner  
vun der Gemeng verbessert ginn. Heifir 
mussen, z.B. och d’Aschreiwungen am MAG 
synchroniséiert ginn. Et muss fir eis eng 
Méiglechkeet ginn, verschidden traditionell 
Festterminer am Joer fix anzedroen. 

2. MÉI FIR D’JUGEND A VERÄINER 2. PLUS POUR LES JEUNES ET NOS CLUBS
• Nous sommes conscients de l’importance de 

la maison des jeunes. Nous voulons organiser 
une « conférence des jeunes » avec tous 
les acteurs impliqués, pour voir ce qui peut 
être amélioré et préparer le futur. 

• En outre, nous soutenons la création d’un  
« chargé de jeunesse », qui sera en 
contact avec la Maison Relais, la Maison des 
Jeunes, les clubs et le Lënster Lycée. Celui-
ci devra obtenir des missions claires sur le 
terrain et faire le lien entre les jeunes, les 
adultes, les institutions et être l’interlocut-
eur direct et privilégié des jeunes et de leurs 
besoins spécifiques („Streetworker“). 

• Afin de renforcer la compréhension de la 
démocratie chez les tout-petits, nous voulons 
qu’un conseil communal des enfants  
soit introduit dans notre commune. Celui-ci 
devrait être mis en place par la commission 
de la jeunesse, le chargé de jeunesse en 
collaboration avec le « Zenter fir politesch 
Bildung ». A moyen terme, un conseil com-
munal des jeunes devrait être établi, avec un 
échange régulier avec le conseil municipal. 

• Sur la base des résultats de la conférence des 
jeunes, l’éducateur jeunesse et la commission 
des jeunes devront élaborer un « plan com-
munal jeunesse ». 

• À nos yeux, les jeunes devraient être récom-
pensés pour leurs résultats scolaires. C’est la 
raison pour laquelle, nous nous engageons à 
faire en sorte que chaque diplôme scolai-
re ou professionnel obtenu reçoive une 
reconnaissance financière de la commune. 

• Comme il s’agit d’une occasion unique 
pour les jeunes de découvrir l’Europe, nous 
créerons un soutien financier, socialement 
différencié pour permettre à tous les jeunes 
d’utiliser un ticket Interrail.  

• Nous voulons créer un local pour le nouve-
au club des jeunes et un pump track 
devrait être construit à proximité du Lëns-
ter lycée. 

• Nous nous engageons à faire en sorte que le 
travail de qualité destiné aux jeunes 
soit davantage reconnu et souhaitons une 
adaptation correspondante de la clé de sub-
vention pour les clubs. 

• Pour une meilleure coordination des évé-
nements des clubs, des différentes commis-
sions consultatives et de la commune, le 
calendrier des manifestations      de 
la commune devra être amélioré. Pour cela, 
les inscriptions dans le MAG devraient être 
synchronisées. Pour nous, il devrait égale-
ment être possible d’y inscrire des dates 
récurrentes définitivement pour des fêtes 
traditionnelles à date fixe.
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• Et ass fir eis wichteg, dass e Kultur-Pro-
gramm op laang Siicht opgestallt gëtt. 
Dëse soll déi grouss Linne vun de Kultur 
Evenementer zum Beispill fir déi nächst  
10 Joer opstellen. 

• Et gëtt an der Gemeng vill kulturell 
Rendez-vousen, déi mir nach besser an 
der Gemeng an doriwwer eraus bekannt-
maache mussen. Dëst sinn natierlech den 
Art’Lënster an déi traditionell Konschthand-
wierker Deeg       , awer och méi rezent nei 
Evenementer (z.B. d’Keltesch Nuecht oder 
de StreetArtFestival). 

• Fir de Leit d’Kultur méi no ze bréngen, 
setze mir eis fir reegelméisseg ofwies-
selend Ausstellungen an deene ver-
schiddene Gemengegebaier an. Hei sollen 
och verstäerkt Kënschtler aus eiser Gemeng 
gefrot ginn. 

• D’Partenariat mam Bierger Schlass 
soll weider verstäerkt ginn a fir Kultur fir 
jiddereen zougänglech ze maachen, wël-
le mir eis dofir asetzen d’Schlass och fir 
PMR’en (“personnes à mobilité réduite”) 
accessibel ze maachen, ugefaange mat der 
Annexe.  

• Fir scho fréi e gudden Zougank zur Kultur 
ze kréien, wëlle mir verstäerkt op Work-
shops an Ateliere fir Kanner 
setzen.  

• Mir wëllen Synergie mat eisen No-
peschgemengen schafen, virun allem 
duerch eng besser Kommunikatioun iw-
wer Evenementer, z.B. zu Nidderaanwen, 
Iechternach, Maacher, Miersch, asw. ... Och 
kéinten Navetten op Concerten, Theater-
virstellungen oder och punktuell Eventer, 
wéi d’Emaischen, ugebuede ginn. 

• De Kulturbudget vun der Gemeng soll 
fir all déi Aktivitéite kënnen ëmzesetzen, 
eropgesat ginn. 

3. MÉI KULTUR 3. POUR PLUS DE CULTURE
• Il nous est important qu’un programme 

culturel soit élaboré sur le long terme. 
Celui-ci devrait établir les grandes lignes des 
manifestations culturelles par exemple pour 
les 10 prochaines années. 

• Nous avons beaucoup d’événements 
culturels dans la commune, que nous 
devons promouvoir davantage dans la 
commune et dans les environs. Il y a bien sûr 
« Art Lënster » et les traditionnelles « Konsch-
thandwierkerdeeg       » (journées des mé-
tiers d’art), mais également des événements 
plus récents comme la « Nuit Celtique » ou le 
Street Art Festival. 

• Afin de rapprocher la culture des citoyens, 
nous nous engageons à alterner réguliè-
rement des expositions dans les diffé-
rents bâtiments communaux tout en favor-
isant les artistes de notre commune.  

• Le partenariat avec le Château de 
Bourglinster      doit être renforcé. Afin de 
rendre la culture accessible à tous, nous sou-
haitons nous engager à rendre le château 
accessible également aux PMR (“per-
sonnes à mobilité réduite”), en commençant 
par les Annexes du Château de Bourglinster.  

• Afin d’accéder à la culture dès le plus 
jeune âge, nous souhaitons privilégier les 
ateliers et les workshops pour les 
enfants. 

• Nous souhaitons créer des synergies avec 
nos communes voisines : Niederanven, 
Echternach, Grevenmacher, Mersch, etc. ..., 
par une meilleure communication des évé-
nements de part et d’autre. Des navettes 
de bus pourront également être proposées 
pour des concerts, des représentations théâ-
trales ou des événements ponctuels comme 
« Eemaischen » à Nospelt. 

• Le budget culturel de la commune dev-
rait être augmenté afin de pouvoir mettre 
en place toutes ces activités.
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• Fir den Accès zu de Büroe vum Centrest 
ze erliichteren a fir dësem wichtege Service 
déi néideg Plaz ze ginn, soll dëse vu Rou-
demer op Jonglënster an déi Al Gemeng 
plënneren, wat och d’Problemer vun der 
Accessibilitéit léise géif. 

• De Benevolat ass e wichtege Pilier vun 
eiser Gesellschaft – dat fräiwëllegt Enga-
gement muss deemno weider gefërdert an 
honoréiert ginn.  

• Mir ënnerstëtzen d’Schafe vun engem “Re-
pair Café”      , wou een d’Kompetenze vu 
Matbierger a besonnesch vu Senioren not-
zen a gläichzäiteg sozial Kontakter fërdere 
kann. Dobäi kënne sou och nach Ressource 
geschount ginn. 

• Mir engagéieren eis weider verstäerkt fir 
d’Schafe vun abordabelem Wunnraum. 
Déi 17 Wunnengen an der JongMëtt an déi 
4 Haiser zu Guedber       solle fäerdeg ge-
stallt an iwwer bail emphytéotique verkaaft 
ginn. Fir d’Schafe vu weiderem abordabe-
lem Wunnraum wëlle mir verstäerkt d’In-
strumenter aus dem neie Pacte Logement 
2.0 notzen. 

• Mir engagéieren eis fir nei an innova-
tiv Konzepter wéi z.B. ‘Tiny Houses’ a 
Wunngemeinschaften an der Gemeng 
ze erméiglechen. 

• An Zesummenaarbecht mam Centrest wëlle 
mir weider Sozialwunnenge schafen. 

• Mir wëlle Plaze schafe fir Grouss a Kleng, 
wou et Spaass mécht, sech ze treffen, an 
dëst an deenen eenzelen Uertschafte vun 
eiser Gemeng:  
º Zu Jonglënster ënnerstëtze mir  
  d’Schafe vun enger neier zentraler Plaz  
  op der aktueller Busgare. Fir eis mussen  
  hei kleng Geschäfter, Caféen a Restau- 
  rante mat Terrassen entstoen. Hei soll och  
  d’Maison citoyenne hikommen.  
  Wichteg si Beem, déi Schied spenden an  
  eng Konzeptioun, déi de Leit Loscht mécht  
  hei Zäit ze verbréngen. Well no der Neige- 
  staltung an der Garer Strooss bal keng  
  Parkplaze méi bleiwen, muss hei och  
  e Parking Souterrain entstoen.  
  De Park      vu bal 1 ha bei der Lou- 
  pescht soll amenagéiert an opgemaach gi  
  fir d’Awunner. D’Haus aus dem 18. Joer 
  honnert soll revaloriséiert ginn an eng nei  
  Verwendung kréien. Déi al Scheier soll  
  ëmgebaut ginn z.B. fir Hochzäiten ofze- 
  halen. Och de Park Flammang bei der  
  Gemeng gëtt fir d’Bierger amenagéiert. 
º Zu Buerglënster wëlle mir dofir  
  suergen, dass am Kader vun der  
  Neigestaltung vum Schoul-Campus eng  
  nei Duerfplaz entsteet.  
º Zu Eesebuer soll de Park      fäerdeg ge- 
  stallt ginn a mir gesi vir d’Kapell, déi der  
  Gemeng gehéiert, als Veräinslokal ëmze- 
  bauen. Donieft setze mir eis dofir an, dass  
  hei eng Boulepiste fir d’Leit am Duerf  
  gebaut gëtt. 
º Zu Beidler soll zesumme mat den Awun- 
  ner en neien Zentrum vum Duerf ent- 
  wéckelt ginn, an nom Depart vum Club  
  Senior wëlle mir, dass an der Beidler  
  Schoul een Duerf-Lokal entsteet. Mir sët- 
  zen eis dofir an den Terrain vum Kierche- 
  Fong ze kafen. 
º Zu Roudemer gesi mir vir ee Veräins 
  lokal am Zentrum vun der “Junkerwiss”  
  ze schafen. 
º Zu Amber soll zesumme mat den  
  Awunner e Veräinslokal geplangt ginn. 

• Pour améliorer l’accès aux bureaux du 
CENTREST et pour donner l’espace néces-
saire à ce service important, celui-ci devra 
déménager de Rodenbourg à Junglinster 
dans l’ancienne maison communale, 
ce qui résoudrait également les problèmes 
d’accessibilité. 

• Le bénévolat est un pilier important de 
notre société – l’engagement volontaire des 
citoyennes et citoyens doit pour cela être 
encouragé et dûment honoré.  

• Nous soutenons la création d’un « Repair 
Café »       , où l’on pourra utiliser les com- 
                pétences variées des concitoyens,  
                particulièrement des Seniors, tout  
                en cultivant les relations sociales.  
                En même temps, cela permettra de  
                préserver des ressources. 

SOCIALES ET UN MEILLEUR VIVRE-ENSEMBLE
4. PLUS DE LOGEMENTS, PLUS DE MESURES

4. MÉI SOZIALES, WUNNEN AN ZESUMMELIEWEN

• Nous continuons de nous eng-
ager de manière renforcée pour 
la création de logements 
abordables. Les 17 logements 
dans la JongMëtt et les 4 mai-
sons unifamiliales à Godbrange 

devront être finalisés et vendus sous la forme 
de bail emphytéotique. Nous allons utiliser 
les nouveaux outils issus du Pacte Loge-
ment 2.0 pour la création de logements 
abordables supplémentaires. 

• Nous nous engageons également pour 
permettre dans la commune la réalisation 
de concepts innovants comme les « Tiny 
Houses » et les colocations. 

• En collaboration avec le CENTREST nous 
voulons créer davantage de logements 
sociaux. 

• Nous voulons créer des espaces de ren-
contre conviviaux pour les grands et les 
petits, et cela dans chaque localité de notre 
commune : 
º À Junglinster, nous supportons la créa- 
  tion d’une nouvelle place centrale      à  
  l’endroit de l’actuelle gare routière. Pour  
  nous, des petits commerces, des cafés et  
  restaurant avec des terrasses devront être  
  créés à cet endroit. Ce serait également le  
  lieu où verrions l’implantation de la Mai- 
  son citoyenne. Il importe de prévoir des  

  arbres pour faire de l’ombre et de réaliser  
  une conception qui donne envie d’y passer  
  du temps. Comme le réaménagement de  
  la Rue de la Gare réduira significativement  
  le nombre de places de stationnement, il est  
  pour nous nécessaire de créer à cet endroit  
  un parking souterrain.  

  Le parc      de près d’un hectare près de la  
  « Loupescht » devra être aménagé et ouvert  
  au public. La maison de maître du 18e  
  siècle devra être revalorisé et recevoir une  
  nouvelle affectation. L’ancienne grange dev- 
  ra être réaménagée par exemple pour y  
  célébrer des mariages civils. Le parc  
  Flammang près de la maison communa 
  le sera également aménagé et ouvert aux  
  citoyens. 
º À Bourglinster, nous voulons créer une  
  nouvelle place de village dans le cadre  
  du réaménagement du campus scolaire. 
º À Eisenborn, l’aménagement du parc  
  doit être finalisé et nous prévoyons que la  
  chapelle qui appartient à la commune soit  
  transformée en local pour associations.  
  Dans le village, nous voulons par ailleurs  
  créer une piste de pétanque pour les  
  habitants. 
º À Beidweiler, le nouveau centre du  
  village doit être développé de concert avec  
  les habitants. Après le départ du Club Se- 
  nior de la « Beidler Schoul », nous vou 
  lons y installer un local pour associations.  
  Nous nous engageons à acheter le terrain  
  du fonds de l’église. 
º À Rodenbourg nous voulons créer un  
  local pour associations dans la  
  « Junkerwiss ». 
º À Imbringen, un local pour associations  
  doit être planifié avec les habitants du  
  village.
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• De CIPA       soll ëm bal 70 Better erwei-
dert gi fir der grousser Demande gerecht ze 
ginn. 

• Mir wëllen d’Infrastrukture schafen, fir dass 
de “Club Senior An der Loupescht” op 
Jonglënster komme kann, fir esou ee besse-
ren Austausch mam CIPA ze erméiglechen. 
Dëst géif och duerno een intergeneratio-
nellen Austausch      mat de Kanner a 
Jugendleche vereinfachen. 

• Mir ënnerstëtzen de Projet fir betreit 
Wunne fir Seniore vun der Croix Rouge. 
Fir eis sollen dës Wunnengen um Terrain 
vum aktuellen “Haus Beck” entstoen, wou 
och de Club Senior seng definitiv Plaz 
fanne soll. 

• Den “Téléalarm” ass an eisen Aen wich-
teg fir d’Autonomie an d’Sécherheet 
vun eisen eelere Matbierger esou laang wéi 
méiglech bei sech doheem ze garantéie-
ren. Dofir wëlle mir aféieren, dass d’Ge-
meng d’Installatiounskäschte vun dësem 
System iwwerhëlt. 

• Mir ënnerstëtzen de Projet vun engem  
Foyer de jour fir Senioren an der Jong-
Mëtt zu Jonglënster, deen zesumme mat 
den accessibele Wunnengen an den Milvi-
us&Lanius Gebaier d’Offer fir eeler Leit 
zu Jonglënster komplettéiert.  

5. PLUS POUR LES SENIORS ET PLUS D’ACCESSIBILITÉ5. MÉI FIR D’SENIOREN AN D’ACCESSIBILITÉIT

• Mir wëllen accessibel a sécher Spad-
séierweeër      schafen, mat genuch 
Méiglechkeete fir ze raschten. 

• Accessibilitéit kann eis all betreffen. Eis 
Gemeng ass awer nach net esou accessibel 
wéi si et kéint sinn. Aus deem Grond wëlle 
mir eng “Commission consultative de 
l’accessibilité” schafen. Dës soll ze-
summe mat betraffene Matbierger Plazen 
identifizéieren, wou Verbesserungen an 
Adaptatioune       gemaach solle ginn an no 
entspriechende Léisunge sichen. Esou soll 
erreecht ginn, dass eis Gebaier, Infrastruk-
turen a Weeër fir jiddereen zougänglech 
sinn. 

• Le CIPA       devra être agrandi de près de 70 
lits supplémentaires pour répondre à la gran-
de demande. 

• Nous voulons créer les infrastructures néces-
saires pour permettre au « Club Senior an 
der Loupescht » de déménager à Junglinster 
pour permettre un meilleur échange avec le 
CIPA. Ceci permettra également de faciliter les 
échanges intergénérationnels avec les 
enfants et les jeunes. 

• Nous encourageons le projet de logements 
assistés pour seniors de la Croix Rouge. Pour 
nous, ces appartements devront être créés sur 
le terrain de la maison « Beck »       actuelle. 
C’est ici que le Club Senior devra trouver sa 
place définitive. 

• Le système du « téléalarme » est à nos yeux 
important pour garantir l’autonomie et la 
sécurité des personnes âgées le plus long-
temps possible chez soi. Pour cela, nous vou-
lons introduire une prise en charge des frais 
d’installation de celui-ci. 

• Nous soutenons le projet d’un foyer de jour 
pour Seniors dans la JongMëtt à Junglinster. 
Avec les logements accessibles existants dans 
les immeubles Milvius et Lanius, ce projet 
complètera l’offre pour personnes âgées 
à Junglinster.  

• Nous voulons créer des sentiers de prome-
nade accessibles et sécurisés, 
avec suffisamment de places de repos. 

• La question de l’accessibilité peut nous concer-
ner tous. Notre commune n’est cependant pas 
encore aussi accessible qu’elle pourrait l’être. 
Nous voulons pour cela créer une « Commis-
sion consultative de l’accessibilité ». Ensemble 
avec des personnes concernées, cette commis-
sion devra ainsi identifier des points d’amé-
lioration et d’adaptation       et développer 
des solutions appropriées. Nous voulons ainsi 
obtenir que nos bâtiments, infrastructures et 
sentiers soient accessibles à tous.
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• Nous exigeons l’implémentation d’une deu-
xième pharmacie       pour Junglinster, 
pour une meilleure offre dans une commune 
de bientôt 10.000 habitants. 

• Nous soutenons le projet de la Fondation des 
Hôpitaux Robert Schuman pour un nouveau 
Centre médical qui devrait voir le jour 
sur le terrain du parking devant le Centre 
Polyvalent Gaston Stein. À côté d’un Service 
d’imagerie médicale avec IRM      , 
des médecins dans des spécialités qui n’exis-
tent pas encore dans la commune devraient 
s’installer à cet endroit. Un accent particulier 
devrait également être mis sur la médecine 
préventive.  

• Nous voulons créer une « Commission 
consultative pour la santé      et le 
bien-être ». Celle-ci devrait organiser des 
conférences et des activités sur les sujets de 
la santé, la prévention et la qualité 
de vie. Elle devra identifier les besoins éven-
tuels des concitoyens dans ces domaines et 
rechercher des solutions. 

• Nous voulons supporter une alimentation 
saine à travers la promotion de produits lo-
caux. Pour cela nous nous engageons à faire 
revivre le marché local      en mettant 
l’accent sur des produits locaux et régionaux. 

• Avec le grand nombre de sentier de prome-
nade dans notre commune, nous voulons 
analyser à quel endroit un parcours de 
Fitness       avec différentes stations pour-
rait être installé.

• Mir fuerderen eng 2t Apdikt      zu Lëns-
ter, fir eng besser Offer an eiser Gemeng 
mat geschwënn 10.000 Awunner unzebid-
den. 

• Mir ënnerstëtzen de Projet vun der Fon-
dation des Hôpitaux Robert Schuman fir 
en neie Centre médical, deen op dem 
Terrain vum Parking virum Centre Polyva-
lent Gaston Stein entstoe soll. Heihi sollen 
nieft engem Service d’Imagerie médi-
cale mat IRM,      virun allem Spezialiste 
kommen, déi nach net an eiser Gemeng 
vertruede sinn. Ee Schwéierpunkt soll hei 
och d’Médecine preventive kréien.  

• Mir wëllen, dass eng “Commission con-
sultative pour la santé      et le bien-
être” geschaaft gëtt. Dës Kommissioun soll 
Konferenzen an Aktivitéiten zu Theme vu 
Gesondheet, Preventioun a Liewens-
qualitéit organiséieren an eventuell Be-
soine vun de Matbierger an dëse Beräicher 
erkennen a Léisunge sichen. 

6. PLUS DE SANTÉ ET DE BIEN-ÊTRE6. MÉI GESONDHEET A WUELBEFANNEN

• Mir wëllen eng gesond Ernährung ënners-
tëtzen duerch Fërdere vu lokale Produkter. 
Dofir setze mir eis an, erëm de lokale 
Maart       opliewen ze loosse, mat en-
gem Schwéierpunkt op lokalen a regionale 
Produkter. 

• Bei deene ville Spadséierweeër, déi et bei 
eis an der Gemeng ginn, soll gepréift ginn, 
wou een e Fitnessparcours      mat ver-
schiddene Statioune kéint installéieren. 
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• Mir ënnerstëtzen de Projet vun enger 
Maison citoyenne zu Jonglënster, wou 
d’Biergerinnen an d’Bierger sech kënne fir 
ganz verschidde Projeten zesumme fan-
nen. Dëst ass och eng gutt Méiglechkeet fir 
Leit zesummen ze bréngen an esou fir eng 
besser Integratioun        ze suergen (sief dat 
vun auslännesche Matbierger, Reintegrati-
oun op dem Aarbechtsmarché, Integratioun 
vu Flüchtlingen, ...). Dëst soll spéider an 
deem neien Zentrum (aktuell Busgare) eng 
definitiv Plaz kréien.  

• Fir nei Awunner      besser ze integ-
réieren, setze mir eis fir d’Schafung vun 
engem “Parrainage”       an. Esou sollen 
déi nei Awunner scho bei der Umeldung 
an der Gemeng de Kontakt vun interes-
séierte Biergerinnen a Bierger kréien, déi 
den neien Awunner z.B. bei verschiddenen 
Demarchen hëllefe kënnen, oder hinnen 
eis Gemeng weisen an den Zougank zu eise 
Veräiner erliichteren. 

• Nous supportons le projet d’une Maison 
citoyenne à Junglinster, permettant aux 
citoyennes et citoyens de se réunir autour 
de différents projets. C’est également une 
bonne occasion de rassembler des gens et 
d’encourager ainsi une meilleure intégration 
(de concitoyens étrangers, de réfugiés, … 
ou pour une meilleure réintégration sur le 
marché du travail). Celle-ci devrait ensuite 
trouver sa place définitive sur la nouvelle 
place centrale à Junglinster (actuelle gare 
routière).  

• Afin de mieux intégrer les nouveaux habi-
tants      , nous nous engageons pour l’intro-
duction d’un système de « Parrainage ». 
Ainsi, dès leur inscription au bureau de la 
population, les nouveaux habitants devraient 
recevoir les données de contact de conci-
toyennes et de concitoyens intéressés qui 
pourraient aider les nouveaux habitants par 
exemple dans leurs différentes démarches, 
leur montrer notre commune et leur faciliter 
l’accès à nos clubs et associations. 

7. MÉI INTEGRATIOUN A BIERGERBEDEELEGUNG ET DE PARTICIPATION CITOYENNE
7. PLUS D’INTÉGRATION 

• Donieft gesi mir fir, datt d’Bierger an och 
d’Gemenge-Kommissioune verstäerkt a 
fréizäiteg bei grousse Projete mat agebonne 
ginn (Bierger Atelieren). Dëst soll och 
bei Projeten, déi speziell een Duerf oder ee 
Quartier betreffen, gemaach ginn. 

• D’Aarbecht vun de Gemenge-Kommissi-
oune soll reegelméisseg am Gemengerot 
thematiséiert ginn a mir wëllen dass dës 
weider fir Bierger aus der Zivilgesellschaft 
opgemaach ginn. 

• Nous voulons par ailleurs garantir que 
les citoyens et commissions consultatives 
communales soient intégrés de manière 
plus importante et précoce dans les grands 
projets (Bierger Atelieren). Ceci devra 
également être fait pour des projets con-
cernant spécifiquement un quartier ou une 
localité. 

• Pour nous, le travail des commissions 
consultatives communales devra régu-
lièrement être thématisé dans les réunions 
du Conseil communal et nous voulons que 
celles-ci soient davantage ouvertes aux cito-
yens de la société civile.
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8. MÉI EINFACHT SCHAFFEN MAT
DER GEMENG A VERBESSERT KOMMUNIKATIOUN

LA COMMUNE ET UNE MEILLEURE COMMUNICATION
8. POUR UN MEILLEUR ÉCHANGE AVEC

9. MÉI WIRTSCHAFT AN TOURISMUS

9. POUR PLUS D’ÉCONOMIE ET DE TOURISME

• Esou vill Demarche wéi méiglech sollen  
online      erleedegt kënne ginn, ouni 
dobäi déi Leit ze vergiessen, déi net op 
deem Wee mat der Gemeng kommunizéiere 
kënnen. 

• Fir méi Transparenz an engem besseren Ab-
anne vum Bierger wëlle mir en “Ticketing 
System”       aféieren. Esou soll de Bierger 
ëmmer wësse kënnen, wou seng Ufro (z.B.: 
Demande fir Baugeneemegung) drun ass, a 
wie sech dorëms këmmert. Bei Reklama-
tiounen oder Verbesserungsvirschléi 
sollen d’Biergerinnen an d’Bierger iwwer 
d’Suitten informéiert ginn, déi hei gemaach 
ginn. A reegelméissegen Ofstänn sollen dës 
dem Schäfferot virgeluecht ginn. 

• Ausserdeem sollen nieft de ‘Comptes-Ren-
dus’ vun de Gemengerotssëtzungen an dem 
Reider och aner wichteg Dokumenter 
aus dem Gemengerot online zougänglech 
sinn (Budget, Pläng…). 

• D’CSV Jonglënster setzt sech a fir dass nei 
kleng a mëttelstänneg Betriber sech zu 
Jonglënster nidderloossen a bestoend Betri-
ber sech vergréissere kënnen. Heifir wëlle 
mir déi néideg Terrainen zur Verfügung stel-
len. Op bestoenden Terraine vun der Gemeng 
(z.B. an der Laangwiss oder um Lënster 
Bierg), wëlle mir dofir weider Aktivitéits-
zonë       schafen. 

• Le plus de démarches possible devront 
pouvoir être réalisées en ligne      , sans 
oublier ceux qui ne peuvent pas communi-
quer avec la commune de cette façon. 

• Pour plus de transparence et une meilleu-
re implication des citoyens, nous voulons 
introduire un système de « ticketing ».  
De cette manière, le citoyen pourra connaî-
tre à tout moment la situation de sa deman-
de (par exemple pour une autorisation de 
construire) et et la personne qui s‘en oc-
cupe. Il devra par ailleurs être informé des 
suites réservées à des réclamations 
ou de suggestions d’amélioration.  
Celles-ci devront être soumises au Conseil 
des Bourgmestre et Échevins à des interval-
les réguliers. 

• Par ailleurs, nous voulons qu’à côté des 
comptes-rendus des séances du conseil 
communal et du « Reider » d’autres docu-
ments importants (budget, plans, …) soient 
disponibles en ligne

• Et soll gepréift gi fir op esou Terrainen eng 
Plaz ze schafen fir ‘Coworking      fir 
kleng Entreprisen’, e Business Center 
oder en Inkubator fir jonk innovativ 
Entreprisen ze schafen. 

• Bei der Tourismus-Fërderung setze mir 
op nei Modeller, wéi de ‘Bed&-Bike’, oder de 
‘Bed&Breakfast’. Den nohaltegen Tourismus 
soll gestäerkt ginn, wou mir och eis eemo-
leg Naturlandschaft mat sengen Trëppel- 
a Vëlosweeër mat abanne wëllen. 

• Mir ënnerstëtzen d’Schafe vun engem neien 
Hotel an der Gemeng. 

• Fir Gastronomie a Geschäfter ob strateg-
esche Plazen am Zentrum ze beliewen, 
menge mir dass d’Gemeng hei déi néideg 
Raimlechkeeten zur Verfügung stelle 
soll. 

• Le CSV Junglinster s’engage pour que de 
nouvelles PME puissent s’installer à 
Junglinster ou que des entreprises existan-
tes puissent s’agrandir. Nous souhaitons 
leur mettre à disposition des terrains.  
Ainsi sur des terrains que la commune pos-
sède déjà (par exemple dans la Laangwiss 
ou sur le Lënster Bierg), nous voulons créer 
de nouvelles zones d’activité. 

• Il faudra vérifier si de tels terrains ne 
pourraient pas être utilisés pour créer des 
espaces de « Co-Working      pour des 
petites entreprises, un centre d’af-
faires ou un incubateur pour les jeu-
nes entreprises innovantes.  

• Pour la promotion du tourisme, nous 
misons sur des modèles tels que le ‘Bed&-
Bike’, ou ‘Bed&Breakfast’. Le tourisme 
durable devrait être favorisé ce qui per-
mettrait également de mettre en valeur 
notre paysage naturel unique avec ces 
sentiers pédestres et cyclables.  

• Nous supportons la création d’un nouvel 
hôtel dans la commune.  

• Nous sommes d’avis que la commune doit 
mettre à disposition les locaux nécessai-
res pour dynamiser les commerces et la 
gastronomie à des endroits stratégiquement 
important, comme au centre du village.
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• Mir wëllen dofir suergen, dass eis Gemen-
geverwaltung bis 2030 Klimaneutral 
ass. Dofir sollen eis kommunal Gebaier an 
Infrastrukturen ënner Berücksichtegung 
vun der Kreeslafwirtschaft geplangt 
ginn an déi modernst nohalteg Technologie 
genotzt ginn. Et soll konsequent op ernei-
erbar Energie gesat ginn. Dëst gëllt och 
fir d’Sanéierung vu besteeënde kommunale 
Gebaier. 

• Mam Klimapakt hu mir een Instrument 
dat mir, ënnert anerem, asetze fir eng bes-
ser Energieeffizienz ze erreechen. Dat 
neit Klimateam spillt hei eng wichteg Roll 
fir dës Entwécklung ze begleeden. 

• Mir wëllen déi finanziell Subventioun fir 
energeetesch Wunnraum-Renovéie-
rung, nohalteg Mobilitéit a Produkti-
oun vun erneierbar Energie      weider 
ausbauen. Och nei Hëllefen, wéi z.b. ee 
‘Reparatur Bonus’ sollen agefouert ginn. 
D’Berodung an Sensibiliséierung fir 
d’Bierger am Beräich Klima- an Naturschutz 
muss verstäerkt ginn, an och eis Schoule 
sollen hei mat agebonne ginn. 

• Bei neie Lotissementer setze mir eis fir ge-
meinsam Energiezentralen an. Sou 
gëtt evitéiert, datt all Haushalt eng eegen 
Heizungsanlag abaue muss.  

• Eist Waasser      muss prioritär geschützt 
an de Verbrauch reduzéiert ginn. Quelle-
schutz, méi Reewaasser-Notzung, d’Mo-
derniséierung vun eise Kläranlagen an 
d’Renaturéierung vun eise Baache si fir eis 
vun elementarer Bedeitung. Dofir wëlle 

mir, ënnert anerem, déi 3. Renaturéie-
rungphas      vun der ‘Schwaarzer Iernz’ 
am Ausgank vu Lënster virhuelen, an och 
d’Renaturéierung vun der ‘Wäisser Iernz’ 
tëschent Eesebuer an Allënster soll uge-
faange ginn. Eist Ofwaasser muss mat 
effiziente Kläranlage rëm an eis Baachen 
zeréckgefouert ginn. Aktuell ginn d’Dierfer 
Grolënster a Beidler un d’Kläranlag zu 
Eeschler ugeschloss. D’Kläranlag zu Buer-
glënster gëtt erneiert. Vun Eesebuer aus 
muss en neie Kanal vum Sidero op Amber 
verluecht ginn an domat wier dann och déi 
lescht Uertschaft aus der Gemeng un eng 
Kläranlag ugeschloss. 

• Am Aklang mat de Resultater vun der 
Staarkreenetude, déi vun der Gemeng an 
Optrag gi war, solle beim Héichwaas-
serschutz      déi néideg Moossname fir 
eng effikass Präventioun bei Staarkreen 
ëmgesat ginn. 

• Fir d’Erhale vun der Biodiversitéit a beim 
Naturschutz setze mir verstäerkt op den 

Natur Pakt. Do wou et sënnvoll ass, setze 
mir eis fir eng konsequent ‘Begrünung’ am 
ëffentleche Raum an. Dëst z.b. bei ‘Dachbe-
grünung’ oder och ‘Fassadenbegrünung’. Fir 
eis gehéieren och Hochbeeter am ëffentle-
che Raum dozou.  

• Eis kommunal Bongerte      solle méi ein-
fach fir jiddereen zougänglech ginn, esou 
dass jiddereen hei Uebst plécke kann. Mir 
wëlle Gemeinschaftsgäert méi ënners-
tëtzen an doduerch, dass d’Parzellen net méi 
esou oft gewiesselt ginn, sollen dës vun de 
Bierger besser ënnerhale kënne ginn. 

• Dem Ressourceschutz kënnt eng ëmmer méi 
grouss Bedeitung zou. Mir wëllen de Re-
cyclingszenter     ausbauen an dësen zu 
engem Ressourcen-Center maachen, 
am Aklang vum neien Offallgesetz. Duerch 
Sensibiliséierung an dem konsequenten 
Uwende vum “pollueur – payeur” Prinzip 
soll nach méi Offall vermeit an d’Kreeslaf-
wirtschaft gefërdert ginn. Esou wëlle mir 
verstäerkt d’Méiglechkeete vun ‘Reuse-Re-
pair-Share’ ënnerstëtzen. 

• Nous voulons faire en sorte que l’adminis-
tration communale soit climatique-
ment      neutre pour 2030. Pour cela, 
nos immeubles communaux et infrastructu-
res doivent être planifiés sous les aspects de 
l’économie circulaire et utiliser la technolo-
gie durable la plus moderne. Nous devrons 
systématiquement recourir aux énergies 
renouvelables, y compris  pour la rénova-
tion de bâtiments existants.  

• Avec le Pacte climat, nous disposons d’un 
instrument que nous utilisons entre autres 
pour atteindre une meilleure efficience 
énergétique. Le nouveau « Klimateam » 
joue un rôle important dans l’accompagne-
ment de ce développement.  

• Nous voulons continuer à élargir les sub-
ventions financières pour la rénova-
tion énergétique des logements, la mobi-
lité durable et la production d’énergie 
renouvelable.       De nouvelles aides 
comme p.ex. un « bonus à la réparation 
» devront également être mises en place. Le 

conseil et la sensibilisation des citoyens 
dans le domaine de la protection de la na-
ture et de l’environnement devront être ren-
forcés. Les écoles devront être impliquées.  

10. MÉI ËMWELT, ENERGIE A KLIMA L’ENVIRONNEMENT, DU CLIMAT ET PLUS D’ÉNERGIE
10. PLUS DE PROTECTION DE

• Nous encourageons la mise en place de 
centrales énergétiques communes dans des 
nouveaux lotissements, pour éviter que 
chaque logement ait besoin d’un chauffage 
individuel.  

• Notre eau       doit être protégée de maniè-
re prioritaire et la consommation doit en 
être réduite. La protection des sources, 
l’utilisation des eaux de pluie, la modernisa-
tion des stations d’épuration et la renatu-
ration de nos ruisseaux      sont pour 
nous d’une importance primordiale. Pour 
cela nous voulons entre autres réaliser la 
3e phase de renaturation de l’Ernz noire 
à la sortie de Junglinster et commencer la 
renaturation de l’Ernz blanche entre Eisen-
born et Altlinster.  

• Nos eaux usées doivent être reconduites 
dans nos ruisseaux à travers des stations 
d’épuration efficientes. En ce moment, les 
villages de Graulinster et Beidweiler 
sont en cours d’être reliés à la station d’épu-
ration d’Eschweiler. Celle de Bourglinster 
est renouvelée. Le SIDERO doit mettre en 
place un nouveau canal pour aller d’Eisen-
born en direction d’Imbringen. Ainsi, la 
dernière localité de notre commune sera 
également raccordée à une station d’épura-
tion.  
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• Conformément aux résultats de la « Staar-
kreenetude » commanditée par la commu-
ne, des mesures appropriées doivent être 
prises pour empêcher les inondations  
en cas de pluies fortes.  

• Pour la conservation de la biodiver-
sité et la protection de la nature, nous 
misons de plus en plus sur le Natur-Pakt. Là 
où cela fait du sens, nous nous engageons 
pour une végétalisation conséquente de 
l’espace public. Ceci pourra être réalisé à 
travers des toitures vertes ou des façades 
végétalisées par exemple. Nous pensons 
également à des plates-bandes suréle-
vées sur les places publiques.  

• Nos vergers      communaux doivent être 
accessibles pour le public, afin que tout 
le monde puisse y cueillir des fruits. Nous 
voulons soutenir davantage les jardins 
collectifs. Nous sommes d’avis que ceux-ci 
pourront être mieux entretenus si les par-
celles changent moins souvent de locataire. 

11. MÉI SÉCHERHEET

• Mat der Erweiderung vun de Kompetenze 
vun den Agents municipaux duerch de Ge-
setzgeber, muss fir eis en zweeten Agent 
municipal vun der Gemeng agestallt ginn. 

• Mir ënnerstëtzen de CGDIS bei der Sich no 
engem neie Site an eiser Gemeng fir eis Ret-
tungsdéngschter och an Zukunft déi bescht-
méiglech Viraussetzungen ze bidden. 

• Mir sinn der Meenung, 
dass eng Gemeng mat 
geschwënn 10.000 Awun-
ner e Policebüro      soll 
hunn, dee 24 Stonnen op 
24 Stonne besat ass. Mir 
fuerderen, dass de Bureau 
zu Jonglënster op d’mannst 
verstäerkt gëtt a méi laang 
besat ass, fir dass d’Beamte 
méi Präsenz um Terrain 
weise kënnen. D’Police 
soll och reegelméisseg 
Vitessekontrolle maa-
chen, haaptsächlech bei de 
Schoulen an an den Dier-
fer.  

• A Wunngebidder setze mir 
eis verstäerkt fir “Spill-

Stroossen”       an, déi esou gestalt sinn, 
dass d’Vitesse natierlech erausgeholl gëtt an 
d’Sécherheet vun de Foussgänger a Kanner 
absolut Prioritéit huet.  

• Ronderëm eis Schoulen zu Jonglënster, 
Gonnereng a Buerglënster       sollen Tempo 
30 Zone fäerdeg gestallt ginn. 

• Nom Réckbau vun der N11 soll am Zen-
trum vu Jonglënster eng Tempo 30 Zone 
entstoen. Och d’rue de la Gare soll esou 
verkéiersberouegt ginn. 

• D’Aganks- an d’Ausganksberäicher 
vun eisen Dierfer sollen esou konzipéiert 
ginn, datt automatesch d’Vitesse muss redu-
zéiert ginn. Donieft soll de Modell vun de 
sougenannten “Trottoirs traversants” 
weidergefouert gi fir esou de Verkéier an 
de Wunngebidder vun den Uertschaften ze 
berouegen. 

• Mir setzen eis a fir dass d’Vitesse op der 
N11 duerch Grolënster op 50 km/h 
limitéiert gëtt. 

• Mir wëllen de Projet fir e séchere Verkéi-
ersiwwergang iwwer d’N11 zu Gonne-
reng, deen nom Asaz beim Transportminis-
tère ausgeschafft ginn ass, weiderféieren a 
sécherstellen, dass op dëser Streck d’Vitesse 
duerchgängeg op 70 km/h begrenzt gëtt. 

• Compte tenu de l‘extension des compéten-
ces des agents municipaux par le législa-
teur, nous voulons que la commune engage 
un deuxième agent municipal. 

• Nous supportons le CGDIS dans la recher-
che d’un nouveau site dans notre commune 
pour permettre à nos services de secours 
d’exercer leur mission dans les meilleures 
conditions possibles. 

• Nous pensons qu’une commune avec bien-
tôt 10.000 habitants devrait disposer d’un 
bureau de police       qui soit occupé 24 
heures sur 24. Dans tous les cas nous exi-
geons que le bureau de Junglinster soit ren-
forcé et qu’il soit occupé pendant plus de 
temps pour que les agents puissent montrer 
plus de présence sur le terrain. La police 
devrait faire des contrôles de vitesse 
réguliers, surtout aux abords des écoles et 
dans les localités.  

• Nous voulons créer davantage de zones 
de rencontre      (« Spillstroossen ») dans 
les quartiers résidentiels qui doivent être 
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• La protection de nos ressources devient 
de plus en plus importante. Nous voulons 
agrandir le centre de recyclage (Recy-
clingcenter)      et en faire un centre 
de ressources en adéquation avec la 
nouvelle loi sur les déchets. À travers des 
mesures de sensibilisation et l’application 
conséquente du principe du « pollueur-
payeur », nous voulons encore davantage 
prévenir des déchets et promouvoir l’éco-
nomie circulaire. C’est ainsi que nous 
voulons davantage soutenir les possibilités 
du ‘Reuse-Repair-Share’.

40

40

41

42

43

44

45

41

 / 24  / 25



aménagées de telle manière que la vitesse 
soit naturellement limitée et dans lesquelles 
la sécurité des piétons et des enfants est 
une priorité absolue.  

• Les zones 30      aux abords des écoles 
de Junglinster, Gonderange et Bourglinster 
doivent être finalisées.  

• Après le déclassement de la N11, une 
zone 30 devra être réalisée dans le centre-
ville de Junglinster. La Rue de la Gare devra 
également être modifiée de cette manière. 

• Les entrées et sorties des villages doi-
vent être conçus d’une telle manière que la 
vitesse y soit réduite. Par ailleurs, le modèle 
des « trottoirs traversants »       sera utilisé 
pour calmer le trafic dans les entrées des 
quartiers résidentiels. 

• Nous nous engageons pour une limitation 
de la vitesse sur la N11 à Graulinster à 
50 km/h. 

• Nous voulons continuer le projet d’un 
passage piétons sécurisé sur la N11 
à Gonderange qui a été élaboré après 
une intervention auprès du ministère des 
Transports et faire en sorte que la vitesse 
soit réduite sur l’ensemble du tronçon à 70 
km/h.

11. POUR PLUS DE SÉCURITÉ 12. MÉI LÉISUNGE FIR DE VERKÉIER AN D’MOBILITÉIT

• Den Duerchgangsverkéier an zumools 
vu Camione      musse fir eis esou gutt wéi 
méiglech aus eisen Dierfer erausgehale ginn. 
 
Am Kader vum neien PAP vun der Laangwiss 
gëtt eng nei Strooss vun der Rue Emile 
Nilles hannert der aktueller Zone d’ac-
tivités bis op d’Roudemer Strooss gebaut. 
Iwwert dësen neien Tracé soll de Camions-
Verkéier geleet ginn. Esou kann den Trafik 
am Zentrum vu Lënster an den Dierfer, 
Gonnereng, Eeschler a Beidler be-
grenzt ginn. Dëst wäert e wichtege Gewënn 
fir d’Liewensqualitéit vun den Awunner 
an e grousse Bäitrag zur Verkéierssécher-
heet sinn.  

• E Sens unique      soll agefouert ginn 
duerch déi ganz Zone Laangwiss fir esou 
de Verkéier méi fléissend a méi sécher ze 
maachen. Fir eis mussen dës Ännerungen 
am Kader vun der Realiséierung vum Ausbau 
vun der Laangwiss gemaach ginn. 

• D’Mobiliteitskonzept an de Parkraum-
management fir Jonglënster soll finali-
séiert an ëmgesat ginn. D’ “Mobilité douce” 
muss hei ee besonnesche Stellewäert hunn. 

• Fir de Verkéier esou gutt wéi méiglech aus 
der Uertschaft Jonglënster erauszehalen, 
setze mir eis fir eng Vergréisserung vum 
Parking “Op Fréinen”      mat engem 
oder zwee Niveauen an. Op dësem Parking, 
dee fir eis esou een zousätzleche kommunale 
Park&Ride (P&R) ass, wëlle mir Photovoltaïk 
installéieren.  

• Mat der Navette     , déi deemnächst elek-
trifizéiert gëtt, kënnen iwwert dëse kommu-
nale P&R an dem Park&Ride um “Lënster 
Bierg”, d’Leit déi zu Jonglënster schaffen 
hiren Auto ausserhalb stoe loossen. Iwwert 
dëse Wee kann hei vill Verkéier an der 
Uertschaft verhënnert ginn. Den Tracé an 
den Horaire vun der Navette sollen esou 
adaptéiert ginn, dass déi gréisstméiglech 
Unzuel u Leit dovunner profitéiere kann. 

• De Vëlo muss an eiser Mobilitéit méi eng 
grouss Plaz kréien. Mir wëllen dofir konse-
quent sécher Vëlosweeër schafen. Bei alle 
Gemengegebaier a Busarrête setze mir eis 
fir d’Schafe vu genuch Stellplaze      fir 
Vëloen an. Dës sollen esou konzipéiert 
sinn, dass een hei all Typ vu Vëlo ka sécher 
ofstellen. 

• Och a Wunngebidder musse fir eis esou Pla-
ze virgesi ginn. Mir wëllen d’Geschäfts-
leit sensibiliséiere fir och Emplacementer 
fir Vëloe virzegesinn. An zukünftege Bau-
geneemegunge fir Geschäfter mussen déi 
néideg Plazen obligatoresch ginn. 

• De weideren Ausbau vun de Vëlo- an 
Trëppelweeër, déi d’Dierfer aus eiser 
Gemeng matenee verbannen, ass fir eis 
prioritär. Besonnesch am Oste vun der 
Gemeng ass hei nach ee grousse Bedarf. 
Tëscht Gonnereng a Jonglënster fuerdere 
mir d’Schafe vun enger Pist fir Vëloen a 
Foussgänger iwwert den alen Tracé 
vum Charly. 
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• Mir ënnerstëtzen de Projet vum Transport-
ministère fir eng alternativ Busspuer 
tëschent Gonnereng an dem Wald-
haff anzeriichte, fir de Bustransport méi 
attraktiv ze maachen. 

• Le trafic de transit, particulièrement des 
poids-lourds      doit être éliminé le 
plus possible de nos localités. 
 

Dans le cadre du nouveau PAP de la Laang-
wiss, une nouvelle route sera construite 
à partir de la rue Emile Nilles derrière 
la zone s’activité actuelle pour rejo-
indre la rue de Rodenbourg. Les camions 
devraient emprunter le nouveau tracé, de 
sorte que leur trafic pourra être limité dans 
le centre de Junglinster et dans les 
localités de Gonderange, Eschweiler et 
Beidweiler. Ceci sera un grand avantage 
pour la qualité de vie des habitants et 
pour la sécurité routière.  

• Une circulation en sens unique      devra 
être mise en place dans toute la Laang-
wiss pour fluidifier et pour sécuriser le 
trafic. Pour nous, ces changements devront 
être réalisés dans le cadre de l’extension de 
la zone d’activité Laangwiss. 

• Le concept de mobilité et de la gestion 
du stationnement pour la localité de 
Junglinster devront être finalisés et trans-
posés. La mobilité douce devra y avoir une 
importance particulière. 

LA CIRCULATION ET LA MOBILITÉ
12. PLUS DE SOLUTIONS POUR

• Pour permettre de garder le trafic le plus 
possible en dehors de la localité de Jung-
linster, nous nous engageons pour un ag-
randissement du parking « Op Fréinen » 
avec un ou deux niveaux supplémentaires. 
Sur ce parking qui pour nous est ainsi un 
Park&Ride (P&R) communal supplémentai-
re, une installation photovoltaïque pourrait 
voir le jour. 
 

48

• Avec la navette       qui sera prochai-
nement électrifiée, les personnes qui se 
rendent à Junglinster par exemple pour y 
travailler pourront laisser leur voiture sur 
ce nouveau P&R communal ou le P&R au 
« Lënster Bierg ». Ceci permettra d’éviter 
beaucoup de circulation individuelle à 
Junglinster. Le tracé et l’horaire devront 
être adaptés pour permettre au plus grand 
nombre de personnes d’en profiter.  

• Le vélo devra recevoir une plus grande 
place dans notre mobilité. Pour cela, nous 
voulons créer des pistes cyclables sécuri-
sées. Des emplacements pour vélos 
devront ainsi être installés près des im-
meubles communaux et des arrêts de bus. 
Ceux-ci devront être conçus d’une manière 
à permettre le stationnement sécurisé de 
tout type de vélo.  

• De tels emplacements devront également 
être prévus dans les quartiers résidentiels. 
Nous voulons encourager les commer-
çants à prévoir des emplacements à vélos. 

Dans les autorisations de construire pour de 
nouvelles surfaces commerciales, ils devront 
devenir obligatoires. 

• Une nouvelle extension de nos pistes 
cyclables et chemins piétonniers pour 
connecter les différentes localités de notre 
commune est une priorité pour nous. Un 
grand besoin en ce sens demeure surtout à 
l’est de notre commune. Nous demandons la 
création d’une piste pour vélos et pié-
tons entre Gonderange et Junglinster 
sur l’ancien tracé du « Charly ».  

• Nous supportons le projet du ministère des 
Transports pour l’aménagement d’une voie 
de bus alternative entre Gonderange 
et le „Waldhaff“ pour rendre le transport par 
bus plus attractif.
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13. VERSCHIDDENES 13. DIVERS

• Als CSV Jonglënster ënnerstëtze mir de 
Projet fir e Wandpark      an der Gemeng 
opzestellen an ze bedreiwen. Déi Sitten, déi 
schlussendlech zeréckbehale ginn, musse fir 
eis déi strengsten Oplagen respektéieren, 
wat de Schutz vum Mënsch, vum Déier, vun 
der Ëmwelt, vum Patrimoine an vun eisen 
Naturlandschaften ugeet. 

• Eise Patrimoine architectural muss an 
allen Uertschafte konservéiert ginn. 

• Mir sinn eis bewosst, dass déi energeetesch 
Transitioun den Ausbau vum nationale 
Stroumnetz erfuerderlech mécht. Fir eis ass 
et essentiel, dass déi nei 380 KV-Leitung, 
déi am Moment vun der CREOS geplangt 
gëtt, esou muss duerch eis Gemeng gebaut 
ginn, datt de gréisstméiglechen Ofstand 
zu den Haiser vun de betraffenen Uert-
schaften agehale gëtt, an dat am Aklang 
mat der Gesondheet vun de Mënschen an 
dem Respekt virun den Déieren an der 
Natur. 

• Le CSV Junglinster supporte le projet d’un 
parc éolien       sur le terrain de notre 
commune. Les sites qui seront finalement 
être retenus devront respecter les conditions 
les plus strictes concernant la protection des 
personnes, des animaux, de l’environnement, 
de notre patrimoine et des paysages naturels.  

• Notre patrimoine architectural devra 
être protégé dans toutes les localités de notre 
commune.  

• Nous sommes conscients que la transition 
énergétique rend indispensable l’extension 
du réseau électrique. Pour nous, il est essen-
tiel que la nouvelle infrastructure élec-
trique à très haute tension (380 kV) 
en cours de planification par CREOS passe 
sur le territoire de notre commune respecte 
la plus grande distance possible des 
habitations dans les localités concernées, 
ceci en accord avec la santé humaine et dans 
le respect des animaux et de la nature.  

• Mir wëllen och, dass méi reegelméisseg déi 
kleng Fléckaarbechten un de Trottoi-
ren a Stroossen an eiser Gemeng virge-
holl ginn. 

• Follgend Stroosse       mussen nach erneiert 
ginn (net exhaustiv Lëscht): 
º Jonglënster: Cité Tun Deutsch, Cité  
   Am Thaelchen 
º Buerglënster: Gonnerenger Gaass,  
   rue du Cimetière, rue de l’Eglise 
º Guedber: rue du Cimetière 
º Gonnereng: rue Belle-Vue, rue des  
   Jardins, am Wangert, Massewee, Cité  
   Joseph Besch 
º Beidler: d’Sanéierung vum Duerf soll  
   ofgeschloss ginn; d’rue de l’Église gëtt am  
   Kader vum neie Lotissement erneiert a  
   mir wëllen e Sens unique an der rue du  
   Ruisseau aféieren, esou dass een duerch  
   dës just kann an d’rue Neuve erafueren.

• Nous voulons faire réaliser les petits tra-
vaux de réfection des trottoirs et 
routes de notre commune de manière plus 
régulière. 

• Selon nous, les rues       suivantes devront 
encore être renouvelées  
(liste non exhaustive) :  
º Junglinster: Cité Tun Deutsch, Cité  
   Am Thaelchen 
º Bourglinster : rue de Gonderange,  
   rue du Cimetière, rue de l’Église  
º Godbrange : rue du Cimetière  
º Gonderange : rue Belle-Vue, rue des  
   Jardins, am Wangert, Massewee, Cité  
   Joseph Besch  
º Beidweiler : l’assainissement du  
   village doit être achevé ; la rue de l’Église  
   sera renouvelée dans le cadre du nouveau  
   lotissement et nous voulons faire un sens  
   unique de la rue du Ruisseau.
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WALVERSAMMLUNGEN / RÉUNIONS ÉLECTORALES
ELECTORAL MEETINGS / REUNIÕES ELEITORAIS 

Eis Kandidatinnen a Kandidate fir d’Gemengewalen stellen Iech eise Walprogramm vir.  

Nos canditates et candidats aux élections communales vous présentent notre programme électoral. 
Our candidates for the municipal elections present our electoral programme. 
Os nossos candidatos às eleições municipais apresentam o nosso programa eleitoral. 

v.l.n.r./d.g.à.d./f.l.t.r./ d.esq. para a dir. : Gilles Schlesser, Jean Boden, Marie Louise Uwizeye Ernzen, 
Carole Frank, Colette Marmann-Santana, Philippe Trierweiler, Raphaël Schmitz, Karina Abdelkader, Tom 

Weber, Mireille Hinkel-Tadaszak, Mich Weber, Gilles Emeringer, Fabrice Mousel 

MÉI/LUN/MON/SEG

22/05/2023 
19:00 AUER 

Salle des fêtes, Gonderange 

07/06/2023 
19.00 AUER 

Centre Culturel ‚Am Duerf‘, 
Junglinster 

25/05/2023 
19.00 AUER

Salle de Fêtes, Bourglinster 

DON/JEU/THU/QUI MËT/MERC/WED/QUA

jonglenster.csv.lu / junglinster@csv.lu   @csvjonglenster


